

VASTGESTELDE Notulen

Bespreking

Bijeenkomst Presidium maandag 13 februari 2017

Aanwezig

CdK W. van de Donk (voorzitter), N. Heijmans, M. van Gruijthuijsen, A. van Hattem, S. Smeulders, P. Brunklaus, H. Vreugdenhil, W. van Overveld, M. van der Sloot, J. Hageman, M. van der Wel, K. ten Cate (griffier), J. Deneer (verslag).

Afwezig

-

Datum

1 maart 2017

Ons kenmerk

4167204

Auteur

J. Deneer

Telefoon

(06) 52783516

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering om 18.45 uur.

2. Concept-besluitenlijsten Presidium

a. *Concept-besluitenlijst besloten Presidium 16 december 2016*

Vastgesteld zonder wijzigingen.

b. *Concept-besluitenlijst Presidium 19 december 2016*

Vastgesteld, met dien verstande dat op blz. 2 bij het agendapunt 'digitaal declaratieformulier' tussen 'merkt' en 'op' de woorden 'onder meer' ingevoegd worden.

Afgesproken wordt dat in de toekomst niet meer over besluitenlijst, maar over notulen wordt gesproken.

3. Mededelingen/stukken ter kennisneming

a. *Communicatie over beantwoording technische vragen en ingekomen stukken via het dagbericht*

Na een korte rondgang langs de aanwezigen concludeert de voorzitter dat:

- Het Presidium akkoord is met het voorstel van de griffie voor de lijst ingekomen stukken (LIS), met dien verstande dat voortaan in het dagbericht een standaardlink wordt opgenomen naar de meest recente LIS.
- Technische vragen, niet zijnde informatieverzoeken, die door het college van GS beantwoord worden, worden door de griffie in het

dagbericht opgenomen, voor zover de griffie een afschrift van de beantwoording heeft ontvangen.

- b. Werkwijze prioritering planning themabijeenkomsten*
Akkoord, met dien verstande dat tweemaal per jaar in de procedurevergadering de lijst van nog te organiseren themabijeenkomsten wordt doorgelopen.
- c. Invloed PS op werkprogramma's kennisinstellingen*
Akkoord.
- d. Procedure behandeling evaluatierapport Zuidelijke Rekenkamer*
Akkoord.
- e. Publicatie geschenkenregister 2015 en 2016*
Akkoord, met dien verstande dat het bierpakket bij de Koningshoevenontmoeting in alle opgegeven gevallen wordt gewaardeerd op € 28. Daarnaast zal er in het dagbericht een 'wist-jedatje' worden opgenomen dat, totdat een nieuwe gedragscode integriteit is vastgesteld, geschenken met een waarde van € 50 euro of minder nog wel gemeld moeten worden.
- f. Evaluatie verlengde openstelling dienstenplein op maandag*
Akkoord.

De griffier deelt mee dat de gemeente Helmond de uitnodiging heeft gedaan de Statentweedaagse van 11/12 mei in Helmond te laten plaatsvinden. De griffie is voornemens die uitnodiging te accepteren. Met de inhoudelijke voorbereiding van de Statentweedaagse is de griffie volop aan de slag. Verder heeft de griffier n.a.v. de discussie in de PS-vergadering van 16 december jl. uit laten uitzoeken of motie M5 'geen verplichte vervroegde aanpassing van stallen oude dan 15 jaar' buiten de vergaderorde had moeten worden geplaatst. Dit is niet geval, zo is ook de visie van geraadpleegde deskundigen. Het vigerende RvO biedt hiervoor geen handvatten. Daarbij is het belangrijk je te realiseren dat een motie een politiek instrument is; er ligt geen wettelijk kader aan ten grondslag. Mocht men op dit punt wijzigingen in het RvO wensen, dan kan dat. Dit is een politieke keuze waarin de griffie niet het voortouw kan nemen. Dhr. Hageman brengt in dat het Presidium op een geschikt moment de discussie dient te voeren over de vraag hoe de fracties met elkaar om willen gaan.

4. Implementatie aanpassingen in werkwijze PS

De voorzitter merkt op dat de voorliggende voorstellen het resultaat zijn van een lang traject waarbij op sommige onderdelen voor een compromis is gekozen tussen de verschillende fractiestandpunten.

Op een vraag van mevr. Van der Sloot over het gebruik van een format voor het aanvragen van themabijeenkomsten geeft de voorzitter aan dat eerder in het Presidium overeengekomen is dat de procedurevergaderingen beter voorbereid zouden gaan worden. De wijze waarop deze voorbereidingen plaatsvinden, in casu het hanteren van het format, wordt op een later moment in het Presidium geëvalueerd nadat het een aantal keren is gehanteerd. Dhr. Van Hattem merkt op dat hij, conform het vigerende reglement van orde, op sommige momenten de ruimte zal nemen om staande de procedurevergadering een themabijeenkomst aan te vragen.

Verder merkt mevr. Van der Sloot op de voorgestelde procedure voor de rondvraag, waar er per fractie slechts één vraag aan één gedeputeerde kan worden gesteld, te beperkt te vinden.

Dhr. Van Gruijthuijsen vraagt in het concept-reglement van orde de omschrijving van de woordvoerdersoverleggen aan te scherpen, waardoor helder wordt waarvoor deze overleggen zijn bedoeld. Dhr. Van Overveld sluit zich hierbij aan.

Daarnaast stelt dhr. Van Gruijthuijsen voor om de termijnen voor het indienen van actuele moties, mondelinge vragen, vragen voor de rondvragen, etc. aan elkaar gelijk te stellen. Op dit moment worden verschillende termijnen gehanteerd, wat leidt tot onduidelijkheid bij de fracties. Mevr. Brunklaus sluit zich aan bij het voorstel van dhr. Van Gruijthuijsen. Dhr. Heijmans vult aan dat hij voor het indienen van vragen voor de rondvraag voorstander is van een sluitingstermijn kort op de Statendag om de vragen zo actueel mogelijk te laten zijn.

Dhr. Hageman stelt voor in artikel 9, lid 2a van het concept-reglement van orde te spreken over 'besluiten' over het organiseren van themabijeenkomsten i.p.v. hierover te adviseren aan Provinciale Staten. Voorst stelt hij voor om een toevoeging te doen aan artikel 10, lid 2, namelijk dat de Statendagen ook kunnen bestaan uit door overige door de procedurevergadering te besluiten bijeenkomsten.

Dhr. Van Hattem merkt op dat het concept-reglement van orde terug om de volgende redenen naar de tekentafel mag:

- Artikel 10 bevat geen uitputtend overzicht van activiteiten waaruit een Statendag kan bestaan;
- In artikel 14 opnemen dat vragen voor de rondvraag uiterlijk één dag (i.p.v. de voorgestelde drie dagen) van tevoren moeten zijn ingediend;
- Overall dient de passage te worden geschrapt dat er alleen een digitale audio-opname wordt gemaakt voor zover de locatie dit toelaat. De PVV stelt dat altijd een opname dient te worden gemaakt;

- Woordvoerdersoverleggen dienen in de plenaire PS-vergadering te worden gevoerd;
- Een stemming op een vast moment gaat in de praktijk niet werken;
- In artikel 13, lid 4 de praktische uitwerking bij de griffie beleggen i.p.v. de voorzitter van de themabijeenkomst.

Dhr. Van Overveld staat achter het voorstel om een vast stemmoment te hanteren, maar stelt voor om te spreken over een stemming *uiterlijk* 17.00 uur. De griffier adviseert het Presidium het woord uiterlijk niet te hanteren zodat een stemming ook net iets na 17.00 uur kan plaatsvinden.

Dhr. Van Gruijthuijsen en dhr. Heijmans kondigen aan bij de PS-behandeling van het aangepaste reglement van orde voor artikel 9, lid 3 met een amendement te gaan komen om de 3/11-regel voor het organiseren van themabijeenkomsten te veranderen. Verschillende aanwezigen, waaronder mevr. Van der Sloot en mevr. Brunklaus, reageren dat zij grote moeite hebben met zo'n voorgenomen besluit omdat een verandering van de 3/11-regel de ruimte om oppositie te bedrijven ernstig inperkt. Dat raakt de grondbeginselen van de democratie. Dhr. Van Gruijthuijsen reageert dat reeds vanaf de heisessie in Nieuw Annaland te Vugt (medio 2016) is aangegeven dat vanuit de oppositie te snel naar het instrument van de themabijeenkomst wordt gegrepen. De coalitiefracties constateren dat de oppositiepartijen in de afgelopen maanden geen verbetering op dit punt hebben laten zien. Verschillende aanwezigen zijn het niet eens met deze stelling. De voorzitter stelt voor op korte termijn een extra bijeenkomst van het Presidium te organiseren. De griffier zal voor deze bijeenkomst een discussienotitie voorbereiden, o.a. met feiten en cijfers over de hoeveelheid aangevraagde en uiteindelijk georganiseerde themabijeenkomsten.

5. Toelichting resultaten verbetering informatievoorziening Staten

Afgesproken wordt dit agendapunt naar een volgende vergadering van het Presidium door te schuiven.

6. Beschikbaarstelling provinciehuis voor activiteiten derden

Afgesproken wordt dit agendapunt naar een volgende vergadering van het Presidium door te schuiven.

7. Spreektijd Perspectiefnota 2017

Na een korte rondgang langs de aanwezigen concludeert de voorzitter dat de PS-vergadering op vrijdag 21 april om 10.00 uur start. Voor deze PS-vergadering wordt de volledige spreektijd gehanteerd. Daarnaast besluit het Presidium dat er in deze PS-vergadering geen ruimte is voor het stellen van mondelinge vragen of het behandelen van actuele moties. De scope van de Perspectiefnota beslaat immers alle 'provinciale' beleidsvelden.

Dhr. Van Hatten merkt op dat wat zijn fractie betreft er wel ruimte dient te zijn voor mondelinge vragen en actuele moties. Daarnaast constateert hij dat de Jaarstukken 2016 op een later moment dan de Perspectiefnota 2017 voor de PS-vergadering worden geagendeerd. Wat hem betreft is dit niet de juiste volgorde.

De griffier merkt op dat met het besluit om de PS-vergadering op 21 april om 10.00 uur te laten starten er twee Statendagen achter elkaar, te weten 21 april (Perspectiefnota 2017) en 12 mei (Statentweedaagse), geen mogelijkheden zijn om een themabijeenkomst te organiseren.

8. Rondvraag

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt.

9. Sluiting

Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering om 19.30 uur.